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Kinderopvang  -  Advies Kinderrechtencommissariaat (KRC)

Het Kinderrechtencommissariaat trekt aan de alarmbel over de kinderopvang. Zelfs bij 
hen, zo geven ze aan, komen verontruste ouders en diensthoofden van 
kinderopvanginitiatieven aankloppen.

Het Kinderrechtencommissariaat noemt hun advies “een alarmbel” en geeft aan dat 
kinderopvang raakt aan de kern van het Kinderrechtenverdrag, van rechten van het kind 
en gelijke rechten ongeacht de herkomst van een kind of waar het opgroeit, en daarmee 
fundamenteel is voor onze samenleving. Het Kinderrechtencommisariaat geeft duidelijk 
en rustig de situatie aan, vooral aan de hand van getuigenissen en feiten, die in hun 
totaliteit een zeer alarmerende situatie aan de Vlaamse Regering schetsen:

- Het gebrek aan “educare” in plaats van “de hoogstnoodzakelijke ‘care’”, wordt 
verbonden met een noodzaak aan een verdubbeling van het budget dat de Vlaamse 
Regering uittrekt voor kinderopvang, en aan de ratio “een verhouding van één 
begeleider voor vier baby’s is nodig. Met vier begeleiders voor 45 baby’s en peuters, is 
niemand gebaat.”

Dat wordt gekaderd binnen het belang en nut van kinderopvang voor kinderen en de 
maatschappij.

- De rechten van kinderen worden benadrukt ook voor baby’s en peuters; zo het recht 
op warme en veilige kwaliteitszorg. Zo de fysieke en emotionele integriteit van baby’s, 
peuters en kinderen. Het recht op respect voor diversiteit, extra zorg als die nodig is, 
en het recht om “gehoord te worden”, wat het Kinderrechtencommissariaat in dit 
geval vat als “ervaren dat er rekening met hen wordt gehouden, ook als ze nog niet 
met woorden duidelijk kunnen maken wat ze nodig hebben en wat hen gelukkig 
maakt”.

1. Met recht benadrukt het Kinderrechtencommisariaat dat dit geen zaak is van de inzet 
en overtuiging van duizenden kindbegeleiders en hun directe collega’s, noch van 
ouders. Ook het grote draagvlak vanuit de maatschappij voor een snelle, brede 
investering en hervorming benadrukken ze: “middenveldorganisaties, 
koepelorganisaties, experten in de kinderopvang, kindbegeleiders en hun collega’s 
trekken al lang aan de alarmbel en vragen al lang om een ‘Marshallplan’ voor de 
kinderopvang.” Over hun stem wordt aangegeven “de energie raakt op”. Over de 
plannen van de regering weerklinkt het terecht “Er wordt aan gewerkt, maar dat is 



niet genoeg. De inspanningen schieten tekort.”, en scharen zich daarbij achter de 
oproep van het Consortium Kinderopvang. 

2. De dringendheid van de situatie wordt aangegeven door het 
Kinderrechtencommisariaat. “We kunnen niet wachten tot september om een 
oplossing te vinden”; “De sector kan niet wachten tot een volgende 
septemberverklaring, laat staan tot de verkiezingen. De kinderopvang heeft nú 
dringende maatregelen nodig”. 

 
3. Het Kinderrechtencommissariaat vermeldt terecht deze situatie met de veiligheid in 

de kinderopvang, met signalen errond van zowel verontruste ouders als 
diensthoofden van kinderopvanginitiatieven. Daarbij benadrukken ze de 
eenduidigheid van hun vragen en die van de actiegroepen: ‘Het water staat ons aan 
de lippen’. 

4. Ten slotte heeft het Kinderrechtencommissariaat volgende eisen:

- vier baby’s voor één kindbegeleider, niet meer dan zes kinderen per begeleider;

- nadruk op goed opgeleide professionals en tegen het uithollen van de 
kwalificatievereisten, zoals bij het inzetten van vrijwilligers, het inzetten van 
ongekwalificeerde mensen in de kinderopvang, het verbreden van de diploma’s 
om een kinderopvang te kunnen openen;

- goede loon- en arbeidsvoorwaarden en genoeg werkingsmiddelen zodat 
continuïteit wordt voorkomen;

- goede intervisie, supervisie, overleg en vorming voor elk kinderdagverblijf. Elk 
kinderopvanginitiatief moet daarom genoeg betaalde kindvrije uren krijgen; 

- het garanderen onder deze voorwaarden van een strakker voorzorgsprincipe met 
krachtigere klachtenbehandeling, monitoring, toezicht, inspectie en coaching als 
dat nodig is, én met goed informeren en betrekken van ouders bij een nakende 
sluiting en genoeg alternatieve opvangmogelijkheden na de sluiting. 

- genoeg, betaalbare en bereikbare kinderopvangplaatsen voor elk kind zonder 
onderscheid. Zorg dat elk gezin dat kinderopvang nodig heeft daarop kan rekenen 
in de buurt. Elk kinderopvanginitiatief moet inkomensgerelateerd werken en 
kunnen rekenen op genoeg ondersteuning om inclusieve opvang voor baby’s en 
peuters met extra zorgnoden te kunnen realiseren. 

Wat is de reactie van de minister op deze zeer dringende alarmbel, tegenover deze 
noodtoestand en het tekort aan actie van de regering?
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De moeilijke situatie in de kinderopvangsector is mij bekend.  Ik werk samen met de sector 
dan ook hard aan een toekomstplan en aan maatregelen op korte termijn die terug meer 
ademruimte en energie geven aan de sector. 
De budgetten die we in 2023 hebben voorzien en de keuze die we daarmee hebben 
gemaakt zijn de eerste betekenisvolle stappen.  

Wie meer informatie wil vinden over het toekomstplan dat we maken en de stappen die 
we reeds gezet hebben op korte termijn kan deze hier terugvinden. Een toekomstplan voor 
de kinderopvang | Opgroeien

https://www.opgroeien.be/kennis/themas/kinderopvang-en-opgroeien/een-toekomstplan-voor-de-kinderopvang
https://www.opgroeien.be/kennis/themas/kinderopvang-en-opgroeien/een-toekomstplan-voor-de-kinderopvang

